

مجموعة شركات أليانز مصر تعلن تعيين تشارلز تاوضروس رئيساً تنفيذياً للمجموعة

القاهرة، 1 يوليو، 2024: أعلنت مجموعة شركات أليانز - مصر، الرائدة في قطاع التأمين والتابعة لتحالف سانلام أليانز، عن تعيين السيد تشارلز تاوضروس، رئيساً تنفيذياً للمجموعة، وذلك في إطار خطة المجموعة الاستراتيجية للتوسع، والتزامها بتطوير أعمالها، من خلال الاستعانة بالكوادر المصرية ذوي الخبرات العملية المتنوعة في مجال التأمين، لتعزيز مكانتها الرائدة في السوق المصري، وتحقيق آفاق جديدة من النمو والتقدم.

وبرز تاوضروس على مدار مسيرته المهنية في شركة أليانز لتأمينات الحياة - مصر، بخبرته الممتدة لأكثر من عشرين عاماً في مجالات التأمين والتمويل، من خلال توليه مناصب قيادية هامة، ساهم بشكل كبير في نجاحها وتطورها، حيث تولى منصب العضو المنتدب لشركة أليانز لتأمينات الحياة - مصر منذ يوليو 2019، بالإضافة إلى ذلك يشغل تاوضروس منصب رئيس المجلس التنفيذي لتأمينات الأشخاص وعمليات تكوين الأموال بالاتحاد المصري للتأمين.

وشغل تاوضروس منصب رئيس القطاع المالي ورئيس قطاع تطوير المنتجات والمدير التنفيذي لإعادة التأمين، أليانز لتأمينات الحياة - مصر خلال الفترة من 2016-2019، قبلها عمل ككاتب رئيس القطاع المالي ورئيس قطاع تطوير المنتجات لمدة عام، مستنداً إلى نجاحاته المحققة خلال توليه مسؤولية رئيس قطاع الخبرة الاكتوارية وإدارة المخاطر بجانب القيام بمهام تتعلق بأعمال إعادة التأمين على مدار ثلاثة أعوام.

ويتمتع تاوضروس بمهارات قيادية استثنائية ورؤية استراتيجية ثابتة، فضلاً عن التزامه الراسخ بأعلى معايير الحوكمة والاستدامة، مدعوماً بسجل حافل بالإنجازات في دفع النمو والتطوير في الشركات التي عمل بها والمناصب القيادية الهامة التي تولها على مدار مسيرته المهنية في شركة أليانز مصر.

حصل تاوضروس على بكالوريوس إدارة الأعمال من جامعة القاهرة، كلية التجارة في عام 2002، بالإضافة إلى دبلوم الدراسات العليا في العلوم الاكتوارية من جامعة ليستر في المملكة المتحدة عام 2007.

-انتهى-

عن مجموعة شركات أليانز:

تتنمي مجموعة شركات أليانز-مصر لتحالف "سانلام-أليانز" إفريقيًا، وهو تحالف استراتيجي بين مجموعة "سانلام" الجنوب إفريقيًا، أكبر شركة خدمات مالية غير مصرفية في إفريقيا، ومجموعة "أليانز" العالمية، وهي شركة تأمين ألمانية متعددة الجنسيات. يأتي هذا التحالف في إطار استراتيجية المجموعتين للتوسع في السوق الإفريقية بغرض زيادة النمو وتعظيم قيمة الخدمات والحلول التأمينية المقدمة لعملائها بهدف تلبية كافة احتياجاتهم.

تأسست شركة أليانز للتأمين في مصر عام 1976، تحت اسم الشركة العربية الدولية للتأمين، وفي عام 2001 تم الاستحواذ عليها بالكامل من قبل مجموعة أليانز العالمية لتتحول في 2004 تحت الأسماء التجارية الحالية، وهي شركة أليانز للتأمين، والتي تقوم بتقديم خدمات التأمين الطبي وتأمين الممتلكات للأفراد والشركات، وشركة أليانز لتأمينات الحياة، والتي تقوم بتقديم خدمات التأمين على الحياة للأفراد والشركات، في 19 فرعاً ومن خلال شراكات استراتيجية مع كبرى البنوك العاملة في مصر.

Allianz Egypt Appoints Charles Tawdros as new CEO of the Group

Cairo, July 1, 2024: – Allianz Egypt, a leading insurance company and an affiliate of SanlamAllianz, announced the appointment of Mr. Charles Tawdros as the new CEO. This strategic decision reflects the company's commitment to business development and aligns with its ongoing expansion plans. By leveraging the expertise of seasoned Egyptian professionals in the insurance sector, Allianz Egypt aims to reinforce its market position and achieve new growth milestones.

Mr. Tawdros brings over 20 years of experience in the insurance and financial sectors. His career at Allianz Egypt includes numerous leadership roles where he has significantly driven the company's success and evolution. Since July 2019, he has excelled as the Managing Director of Allianz Life Assurance Company in Egypt. He also serves as the Chairman of the Executive Council for Personal & Capital Redemption Insurance at the Egyptian Insurance Federation.

From 2016 to 2019, Mr. Tawdros served as the Chief Financial Officer, Head of Product Provider, and CEO of Reinsurance at Allianz Life Assurance Company in Egypt. Before that, he was the VP of Finance, Head of Product Provider, and Chief Risk Officer for a year, following his tenure as the Head of Actuarial Expertise and Risk Management, for three years.

Renowned for his leadership and strategic foresight, Mr. Tawdros is dedicated to upholding the highest standards of governance and sustainability. His career is marked by notable achievements in driving growth and innovation across all his leadership positions at Allianz Egypt.

Mr. Tawdros earned his bachelor's degree in business administration from Cairo University, Faculty of Commerce, in 2002. He expanded his education with a Postgraduate Diploma in Actuarial Sciences from Leicester University in the United Kingdom, obtained in 2007.

-Ends-

About Allianz:

Allianz Egypt belongs to the "SanlamAllianz" Alliance. The Alliance represents a strategic partnership between Sanlam Group, the largest non-banking financial services company in Africa, and Allianz Group, multinational German insurance company. The alliance serves as a catalyst for the expansion strategies of both groups in the African market, with a shared vision of driving growth and delivering comprehensive insurance services and solutions that cater to the diverse needs of their clients.

Established in 1976 as Arab International Insurance Company (AIIC), Allianz Egypt Insurance Company became part of the Allianz Group in 2001. In 2004, the company underwent a restructuring and adopted its current brand names; **Allianz Insurance Company**, providing Medical Insurance and Property & Casualty Insurance services to individuals and businesses, and **Allianz Life Assurance Company**, providing life insurance services to individuals and businesses, relying on a network of 19 branches and strategic partnerships with major banks in the country.